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BRMG-0012/KR-I/08/2015 

 

PROTOKÓŁ NR  10-8/2015 

z  posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska, 

które  odbyło  się  24  czerwca  2015 r. w  sali  007  

 Nowy  Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 

 
Posiedzenie Komisja  rozpoczęła o godz. 16,00 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu.  
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji, w  posiedzeniu  uczestniczyło  6 (sześciu) czyli  było 
quorum do podejmowania  prawomocnych decyzji.  

Posiedzeniu  przewodniczył  Radny Kazimierz Koralewski - Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej  Rady Miasta Gdańska, który powitał wszystkich  obecnych, przedstawił  
porządek obrad – który stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu,  do którego nie 
wniesiono  uwag i przyjęto  jednogłośnie, 6 głosami za.   

 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Przyjęcie Protokołu Nr 8-6/2015 z posiedzenia Komisji  Rewizyjnej z dnia 27 maja 
2015r.  

 
2. Zapoznanie się i omówienie bieżącej korespondencji.  
 
3. Sprawy wniesione, wolne  wnioski. 
 

PUNKT  1 
Przyjęcie Protokołu Nr 8-6/2015 z posiedzenia Komisji  Rewizyjnej z dnia 27 maja 

2015r.  
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Otrzymaliście  Państwo  protokół  z  posiedzenia Komisji  Rewizyjnej RMG  - Protokół  Nr 
86/2015 z dnia 27 maja 2015 r.  
Czy  są jakieś uwagi  do przedstawionego  protokołu?. Nie widzę. Kto jest za przyjęciem  
w/w protokołu w  przedstawionym brzmieniu?  
Za  6 głosów (jednogłośnie) – Protokół Nr  8-6/2015  Komisja Rewizyjna przyjęła  bez uwag. 

 
 

PUNKT  2 
Zapoznanie się i omówienie bieżącej korespondencji.  
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Do Komisji wpłynęło: 
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1. pismo z dnia 10.06.2015r. i e-mail  z dnia  16.06.2015r. od Pana Wiesława 
Gronowskiego Radnego Dzielnicy Żabianka a dotyczące  skargi na bezprawne działania i 
praktyki prowadzone przez Przewodniczącą  Rady Dzielnicy Żabianka – Wejhera-
Jelitkowo-Tysiąclecia.  
Rozpatrzymy to, jeśli będzie taka potrzeba, na następnym posiedzeniu Komisji.  

2. Uchwała Nr 141/p211/A/I/15  Regionalnej Izby Obrachunkowej  z dnia 9 czerwca 
2015r. opiniująca pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Prezydentowi Miasta Gdańska. Oryginał : a/a   

Jerzy Milewski – członek Komisji  
Warto przyjrzeć się temu, jak obecnie odbywa się proces kontrolny. Odnoszę wrażenie, że 
nasza kontrola jest pozorna i  sposób w jaki przedstawiane są nam  materiały jest to mało 
efektywne z punktu widzenia wykonywania przez nas pełnienia funkcji kontrolnych. 
Sugerowałbym, abyśmy sobie kiedyś o tym  porozmawiali jak to się odbywa i pomyśleli, czy 
nie można tego robić lepiej. 
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Tytułem przypomnienia. Na pierwszym posiedzeniu Komisji poprosiłem mecenasa o  
informację, jak będziemy procedować  tego typu sprawy. Niedawno, aby odświeżyć sobie 
ten temat, przeczytałem  z protokołu  wywód mecenasa i z mojego punktu widzenia 
oceniam, że  to było adekwatne. Więc, gdyby Pan radny  byłby łaskaw przypomnieć  sobie 
te słowa, które tam padły zapisane są  w protokole, to mielibyśmy ewentualne tło do 
dyskusji. Dlatego  proponuję, aby  sobie  to przypomnieć bo  w mojej ocenie dalej  nie 
możemy się posunąć, w sensie kontroli.  
 

Adam Nieroda – członek Komisji 
Być może  to ma trochę rutynowy charakter, ale w takim  razie   konkretne propozycje, 
pomysły jak to zmienić.    
 

Jerzy Milewski – członek Komisji  
Żeby takie propozycje  padły, to powinniśmy trochę porozmawiać, aby ten stan obecny 

zrewidować, zobaczyć, gdzie są ograniczenia. Rozumiem, że część ograniczeń ma 

charakter formalny. 
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Rozumiem, że jeżeli robimy jakąś kontrolę, to  weryfikujemy  dokumenty źródłowe  itd. To 

jest daleko idąca kontrola.  
 

Piotr Walentynowicz – członek Komisji 

Na kontrolach, na których ja byłem,  kontrolowani udostępniali mi wszystkie dokumenty. 

Gotowi byli nawet powyciągać faktury. Nie miałem żadnych  problemów  z otrzymaniem 

jakichkolwiek dokumentów.  
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Ja oglądałem faktury i  zastanowiłem się teraz, co można  by zrobić jeszcze więcej. Można 

by skupić  się na jakimś zagadnieniu i trochę  głębiej go przeanalizować. Ale czy  to byłoby 

efektywne?  
 

Jerzy Milewski – członek Komisji  
 Ale nie o tym wyłącznie mówiłem. 
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Czy to dotyczy kontroli  zleconej  w jakieś  Radzie Dzielnicy, w jakimś Wydziale? 
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Jerzy Milewski – członek Komisji  
Cała funkcja kontrolna  naszej Komisji  sprowadza się i ogranicza  do kilku działań. Jedna  
to jest  ta roczna  kontrola, inne  to są interwencje, gdzie musimy cos sprawdzić,  i jest 
jeszcze kilka innych  form, gdzie nasza  funkcja kontrolna jest realizowana. Ta roczna 
kontrola ma  charakter podobny, bo przychodzimy do wydziału, otrzymujemy tam parę 
danych  i stwierdzamy, że te  dane  są takie same   i tyle. Pytamy – kto to sprawdza. RIO – 
ale czysto formalnie. Kontrola skarbowa sprawdza  czysto od strony przepisów  skarbowych 
i to wybiórczo.  
Widzę głęboki deficyt kontroli gospodarności i dlatego  biorą się takie rzeczy, jak np. 
fontanna. Pytanie - gdzie był błąd. W wyborze dostawcy czy  w warunkach specyfikacji 
przetargowej, czy w jakimś innym procesie. Z jednej strony kontrola  wychodzi świetnie, 
na podstawie danych jakimi dysponujemy nie możemy nic zarzucić  i będziemy głosować 
za, a z drugiej strony słyszymy o różnych dziwnych wydatkach, kwotach i stawkach.  
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Proponuję przyjąć  do wiadomości komentarz Pana radnego dotyczący opinii RIO. 
 

Beata Dunajewska – członek Komisji 
Chciałabym zasugerować, że jeżeli są  takie konkrety, to mamy prawo  to kontrolować. 
Tylko, że jeżeli mówi się, że  coś  jest  gdzieś nie w porządku,  to my nie jesteśmy w stanie 
sprawdzić  wszystkich dokumentów, co innego jak jest  podany konkret.  
 

Adam Nieroda  - członek Komisji 
W poprzedniej kadencji też wnioskowałem o powołanie zespołu  kontrolnego  do  
sprawdzenia Gdańskiego Archipelagu Kultury, bo nie podobała mi się jedna z imprez. W ten 
sposób możemy działać jako  Komisja Rewizyjna.  
 

Jerzy Milewski – członek Komisji  
Więc   tak będziemy robić  co jakiś  czas, bo jest  to nawet  dla higieny potrzebne, żeby 
było widać, że coś robimy. 
Natomiast mój głos nie dotyczył komentarza  do uchwały RIO, tylko obok. Dzielę się tym, 
co  spostrzegłem w dotychczasowych skromnych jeszcze  doświadczeń i bardziej mi 
chodziło o systemowe działania niż doraźne. Bo doraźne, jak zrozumiałem, możemy podjąć   
inicjatywę idziemy, sprawdzamy i  wyjaśniamy. Ale nie zawsze jest to kwestia, że coś  
wiemy.    
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Jest pytanie ile czasu chcemy na to poświęcić. 
 

Jerzy Milewski – członek Komisji  
Minimum tego, co trzeba, żeby  chociaż odnieść wrażenie, że cokolwiek …. 
 

Teresa Wasilewska –wiceprzewodnicząca Komisji 
Myślę, że dla samego wrażenia, to szkoda naszego czasu. 
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Użyłem słowa  komentarz, aby zamknąć  temat w ramach punktu, bo i tak trzeba  będzie 
przedyskutować szczegóły.   
Jeżeli jest jakiś  wniosek  to Komisja  go przegłosuje i albo uzyska większość, albo nie.  Bo 
tylko w ten sposób Komisja może wyrazić swoją  wolę.   
 
Jerzy Milewski – członek Komisji  
Nie chciałem tutaj  robić  zamieszania, ale na tych rocznych kontrolach  prosiłem o parę  
danych  po kontroli i też nie wszystkie dostałem. Znaczy dostałem tak  trochę napisane po 
czesku.  
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Teresa Wasilewska –wiceprzewodnicząca Komisji 
Konkretnie czego Pan nie dostał? 
 

Jerzy Milewski – członek Komisji  
Nie chciałem wchodzić konkretnie we wszystkie szczegóły  generalnie. Na dwóch 
spotkaniach  poprosiłem o  dane, które   dostałem   jak powiedziałem „po czesku”. 
 

Adam Nieroda  - członek Komisji 
To  trzeba  zwrócić się do Dyrektora  danego Wydziału  bądź którego z Prezydentów.  
 

Jerzy Milewski – członek Komisji  
Nie chciałem interweniować.  
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Z  informacji i dokumentów, które  tutaj krążą, to jeżeli ktoś z nas poprosi o jakieś  dane  
to ma nad tym kontrolę, bo uważam, że każdy z nas jako Radny, jeżeli otrzymuje 
wymijającą odpowiedź, to pytanie ponawia, uszczegółowia. Nikt  z nas  nie jest ważniejszy 
od innego  radnego chyba, że robimy  coś jako Komisja, to ja organizuję pracę komisji, 
podejmujemy  wniosek  i  ktoś  jest  wówczas  umocowany do jakiś działań. Ja  tak to 
widzę.   
 

Jerzy Milewski – członek Komisji  
Np. czy Komisja dotykała  sposobu rozstrzygania  przetargów.  
 

Beata  Dunajewska – członek Komisji 
To są systemowe rozwiązania. 
W poprzedniej kadencji było tak, że jeżeli były przetargi rozstrzygane powyżej pewnej 
kwoty, to  zazwyczaj było to omawiane  na sesji Rady Miasta, a jeżeli poniżej,  to  dobrze i 
trzeba  było się tym chwalić. Ale  cały czas nawiązuję do tego, że  my nie możemy  tego 
zbadać, ale  konkretne zastrzeżenie 
  
Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Nie chciałbym na forum Komisji uprawiać publicystyki, ale proponuję porozmawiać  poza  
protokołem.   
Dziękuję.  
 

3. Komisja wystąpiła pismem  do Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska o analizę prawną 
sytuacji Pani XY* dotyczącej naruszenia prawa na pierwszym etapie realizacyjnym 
budowy garażu przy ul. „…..” 
Komisja  powróci  do sprawy po otrzymaniu takiej analizy prawnej.  
 

PUNKT  3 
Sprawy wniesione, wolne  wnioski. 

 
Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Zostały Państwu  dostarczone  dwa  projekty uchwał. Na poprzednim posiedzeniu Komisja 
Rewizyjna przyjęła projekt uchwały i upoważniła Przewodniczącego do  przedstawienia 
tego projektu uchwały Przewodniczącemu Radzie Miasta Gdańska  w sprawie rozpatrzenia  
skargi pana XY* na działania Prezydenta Miasta Gdańska i Dyrektora Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych.  
W toku rozmów z opiniującym  radcą prawnym uznaliśmy, że lepiej będzie, jeśli  skargi  te, 
które Komisja uznała za bezzasadne,  zostaną rozpatrzone w dwóch osobnych uchwałach – 
nazwijmy to z tzw. ostrożności procesowej.  
Przewodniczący Komisji odczytał treść: 
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1) projektu uchwały   w sprawie rozpatrzenia skargi Pana XY* na działania Prezydenta 
Miasta Gdańska wraz z uzasadnieniem ( druk nr 347) stanowiącego załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu; 

2) projektu uchwały  w sprawie rozpatrzenia  skargi na działania Dyrektora Gdańskiego 
Zarządu Nieruchomości Komunalnych  (druk nr 348) stanowiącego załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu. 

 
Czy są jakieś  pytania  do  przedmiotowych projektów.  Nie widzę. Jeśli nie ma,  to:  

1) Wnoszę o przyjęcie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia  skargi na działania 
Dyrektora Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych.  

Kto z Państwa  Radnych jest za     -   6 głosów, jednogłośnie. 
Dziękuję  - projekt  uchwały  został przyjęty (druk nr 348)     
 

2) Wnoszę o przyjęcie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia  skargi Pana  XY* na 
działania Prezydenta  Miasta Gdańska .  

Kto z Państwa   Radnych jest za    -  6 głosów, jednogłośnie. 
Dziękuję  - projekt  uchwały  został przyjęty ( druk nr 347)     

 

Skierujemy  wniosek   do Przewodniczącego Rady Miasta  o wprowadzenie  tych dwóch 
projektów  uchwał  do jutrzejszego porządku sesji Rady Miasta Gdańska.   
Czy są jeszcze jakieś  wnioski?   
 

Jerzy Milewski  - członek Komisji 
Czy  naszej wcześniejszej  dyskusji nie powinniśmy zakończyć jakąś konkluzją? 
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Ponowimy tą dyskusję, ale w trybie kuluarowym, bo szkoda  tworzyć  następny protokół 
aby na ten sam temat mówić.  Będą wnioski  to je przegłosujemy.  
 

Adam Nieroda – członek Komisji 
Proponowałbym konkretne  propozycje odnoszące się do  procedur, w ramach których 
działamy. 
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Mam jeszcze pytanie -   co z kontrolą Rady Dzielnicy Piecki Migowo? 
 

Adam Nieroda – członek Komisji, przewodniczący Zespołu kontrolnego  
Prawie  sfiniszowaliśmy tą kontrolę, ale dokończmy ją w sierpniu. Protokół przedłożymy 
Komisji na posiedzeniu  sierpniowym.  
 

Kazimierz Koralewski  - przewodniczący  Komisji 
Jeśli nie ma więcej spraw, to zamykam  posiedzenie Komisji.   
 
Posiedzenie zakończono  - godz. 16,30 . 
                                                                            Przewodniczący                                                                     

                                                                    Komisji Rewizyjnej RMG 

 

                                                                         Kazimierz Koralewski    

Protokół sporządziła: 

Bogusława Pieklik 

Biuro Rady Miasta Gdańska  

 

* anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97. o ochronie danych 
osobowych: Dz.U. 1997 nr 133 poz. 883 z późniejszymi zmianami.  
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".............."  - ochrona danych osobowych: Dz.U. 1997 nr 133 poz. 883 z późniejszymi 

zmianami. 

 

 

 


